
1 
 

                         P R O T O K Ó Ł    Nr  XXI/16 

 

                 z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

 

                             z dnia 22 stycznia 2016 r. 

 

 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Pan Jarosław 

Zygmunt Dworzański. 

 W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 28 Radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 

 Pan Jarosław Dworzański – Przewodniczący Sejmiku powitał 

wszystkich zebranych i otworzył obrady XXI Sesji Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Do proponowanego porządku obrad wprowadzono następujące 

zmiany: 

- wycofano z porządku obrad punkt 8 b (wniosek Pana Jarosława 

Dworzańskiego) ze względu na nieobecność kandydatki wyznaczonej 

przez Ministra Środowiska do rady nadzorczej WFOŚiGW – głosowanie 

jawne – 20 głosów za, 5 przeciwnych, 1 wstrzymujący się; 

- wprowadzono punkt 4 a : Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie województwa na 2016 r. (wniosek Pana Jerzego 

Leszczyńskiego) – głosowanie jawne – 25 głosów za, 0 przeciw, 1 

wstrzymujący się. 
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Następnie Radni, również w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, 

braku przeciwnych i wstrzymujących się przyjęli całość porządku obrad. 

 

Punkt 3 – Złożenie ślubowania przez radnych, którzy wstąpili w 

skład Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

 

 W tej części obrad ślubowanie złożyli nowi Radni: Pan Andrzej 

Zbigniew Koronkiewicz, który objął mandat radnego po Panu 

Mieczysławie Baszko oraz Pan Adam Mariusz Niebrzydowski, który objął 

mandat po Panu Kazimierzu Gwiazdowskim. 

 

Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z XX Sesji Sejmiku. 

 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego protokołu i w głosowaniu 

jawnym, przy 25 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęli go. 

 

Punkt 4 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie województwa na 2016 r. 

 

Projekt uchwały przedstawił zebranym Pan Henryk Gryko – Skarbnik 

Województwa. 

 Pan Bogusław Dębski podkreślił: „„Zarząd obiecywał ujęcie w 

planie inwestycji drogowych skrzyżowania w Rutkach. Kiedy należy 

spodziewać się zmian w budżecie związanych z realizacją tej inwestycji? 

Kolejne pytanie dotyczy szynobusów i ich eksploatacji. Okazało się 

bowiem, iż są one bardzo awaryjne. Czy Zarząd nie próbował , w 

ramach reklamacji dokonać niezbędnych napraw? Poza tym jest ich za 

dużo. Co Zarząd zamierza w związku z tym zrobić?” 

Pan Bogusław Dębski zwrócił się z prośbą o odpowiedź na piśmie. 

 

 Pan Łukasz Siekierko nawiązał do informacji dotyczącej zamiaru 

przeznaczenia kwoty 95 tys. zł na dokumentację projektową drogi 
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wojewódzkiej przebiegającej przez gminę Milejczyce i zwrócił się z 

zapytaniem skąd wynika ta kwota oraz jaką kwotę dołoży tu gmina 

Milejczyce. Podkreślił również: „Trzeba przemyśleć kwestię 

dofinansowywania inwestycji drogowych razem z innymi gminami. Gminy 

bowiem nie mają jasnej informacji, kto może starać się o takie 

dofinansowania, na jakich zasadach itd.” 

 

 Pan Henryk Gryko wyjaśnił: „To nie województwo udziela dotacji na 

te drogi, to gminy udzielają pomocy województwu. Jest to bardzo 

racjonalne działanie, jednakże tu nie ma określonego systemu, trudno 

byłoby przyjąć jakieś zasady. Jeżeli chodzi o szynobusy – nasze 

szynobusy są nowe i w dobrym stanie. Są oczywiście co jakiś czas 

poddawane przeglądom, ponieważ wynika to z przepisów kolejowych.” 

 

 Pan Łukasz Siekierko zapytał, jaki jest koszt całej inwestycji w 

Milejczycach i podkreślił: „Wysokie Mazowieckie też chciało dołożyć 

środki do dokumentacji i pomóc województwu, ale nie otrzymało nawet 

odpowiedzi na swoje pismo.” 

 

 Wówczas głos zabrał Pan Józef Sulima – Dyrektor PZDW, który 

poinformował, iż dokumentacja dla Wysokiego Mazowieckiego zostanie 

opracowana w ramach współpracy i taka odpowiedź zostanie już wkrótce 

dostarczona, natomiast koszt całej inwestycji na terenie gminy 

Milejczyce będzie określony po wykonaniu kosztorysu. 

 

 Po dyskusji, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 

przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

 

                           U C H W A Ł Ę       Nr   XXI/160/16. 
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Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od 

odwołania darowizny zabudowanej nieruchomości położonej w 

Bacikach Średnich i Bacikach Dalszych.  

 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

 

                           U C H W A Ł Ę     Nr   XXI/161/16. 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od 

obowiązkowego przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości położonej w Choroszczy przy ul. Sienkiewicza 44. 

 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 26 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                            U C H W A Ł Ę     Nr   XXI/162/16. 

 

Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

umowy ramowej w celu wykonywania zadań Operatora 

Infrastruktury Sieci Szerokopasmowej Polski Wschodniej 

województwa podlaskiego przez województwo podlaskie. 

 

Projekt uchwały przedstawiła, przy pomocy prezentacji multimedialnej 

Pani Agnieszka Aleksiejczuk – Dyrektor Departamentu Społeczeństwa 

Informacyjnego UMWP. 

 Pan Bogusław Dębski podkreślił w swojej wypowiedzi konieczność 

zmniejszenia opłat za zajęcie pasa drogowego oraz nawiązał do projektu 

e-zdrowie, zwracając się z zapytaniem, czy nie można byłoby poprawić 

szybkości łączności. 

 Pani Agnieszka Aleksiejczuk wyjaśniła, że uwagi dotyczące opłat 

za zajęcie pasa drogowego są na bieżąco przesyłane do Ministra 

Cyfryzacji. Projekt zmian w tym zakresie już istnieje, jednakże ciągle nie 
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wszedł do realizacji. Jeżeli zaś chodzi o e-zdrowie, łączność jest tu 

niezależna od sieci szerokopasmowej, jednak możliwa jest zmiana 

formuły wykorzystania tej łączności. 

Z kolei, odpowiadając na zapytania Pana Jacka Piorunka (dotyczące 

zakończenia prac nad siecią, wykorzystania wszystkich węzłów 

dystrybucyjnych, wyłonienia głównego operatora), Pani Agnieszka 

Aleksiejczuk wyjaśniła, iż projekt został zakończony pod względem 

rzeczowym ze 100 % wykonalnością, pozostało rozpoczęcie 

użytkowania sieci. Przypomniała, iż operator miał zostać wybrany w 

trybie konkurencyjnym i wyraziła nadzieję, iż w ogłoszonym właśnie 

kolejnym przetargu uda się go wyłonić.  

 Następnie, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 0 

przeciw i 4 wstrzymujących się podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę    Nr  XXI/163/16. 

 

Punkt 8 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania 

członka Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku. 

 

 Pan Mikołaj Janowski zgłosił wniosek, aby zdjąć ten punkt z 

porządku obrad i rozpatrzyć go razem z wycofanym punktem 8 b na 

kolejnej sesji. 

 Pan Jacek Piorunek podkreślił, iż dotychczasowy członek w/w 

Rady WFOŚiGW nie pełni już swojej funkcji i należałoby dopełnić 

koniecznych procedur w tej sprawie. 

 Pan Mikołaj Janowski wycofał swój wniosek, a Radni, w 

głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących 

się podjęli 

 

                              U C H W A Ł Ę     Nr   XXI/164/16. 
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Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania 

zmian w składach osobowych komisji Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 

Powyższe zmiany polegały na uzupełnieniu składów Komisji o nowych 

Radnych: 

- Pani Elżbieta Kaufman-Suszko wyraziła chęć pracy w Komisji Rodziny i 

Polityki Społecznej oraz w Komisji Zdrowia, 

- Pan Adam Niebrzydowski zgłosił swój akces do Komisji Rolnictwa, 

Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska oraz do Komisji Skarbu i 

Finansów, 

- Pan Andrzej Koronkiewicz zgłosił akces do Komisji Rolnictwa, 

Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska oraz do Komisji Rozwoju, 

Infrastruktury i Promocji. 

 

Radni uzupełnili skład Komisji Sejmiku podejmując 

 

                            U C H W A Ł Ę     Nr  XXI/165/16. 

 

 

Punkt 10 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 

Województwa. 

 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił uwagę, iż przekonanie Zarządu, że 

realizacja RPO spowoduje, że województwo podlaskie nie będzie 

odstawało od innych jest błędne. Podkreślił: „Bez pomocy nie uda się 

nam zlikwidować tego dystansu. Proszę o działania i o skorzystanie z 

polityki wyrównywania szans. Niezbędne jest szybsze uruchomienie 

środków na działalność szpitali”. 

 Pan Maciej Żywno wyjaśnił: „Nie ma możliwości przyśpieszenia 

tych środków, ponieważ nie ma mapy potrzeb zdrowotnych, a to jest 

warunkiem bezwzględnym. Trudno jest wpłynąć na ten plan, powstaje on 

przy Wojewodzie i Ministrze. Nie powiedziałem też, że jesteśmy 
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samodzielni w ramach RPO. Mówiłem jedynie o środkach, które musimy 

zainwestować, aby być bardziej samodzielni.” 

 Pan Bogdan Dyjuk dodał: „Mapy potrzeb zdrowotnych 

opracowywane są od kilku miesięcy. W grudniu pojawiła się informacja, 

że nie są one priorytetem w kwestii organizowania konkursów. Kolejne 

spotkanie Komitetu Sterującego przy Ministrze Zdrowia odbędzie się 17 

lutego, być może przyniesie ono więcej danych na ten temat.” 

 Pan Bogusław Dębski zaproponował, aby zorganizować szersze  

konsultacje -  ze wszystkimi dyrektorami szpitali w sprawie wspomnianej 

mapy potrzeb. 

 

Punkt 11 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

 

W tej części obrad Radni nie zabierali głosu. 

 

Punkt 12 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 W tej części obrad głos zabrali: 

 

Pan Mikołaj Janowski: „Obecnie trwają w Sejmie prace nad nowymi 

zapisami w prawie łowieckim. Chciałbym zgłosić wniosek o dokonanie 

takich poprawek, które uwzględniałyby szkody wyrządzone przez 

zwierzynę chronioną (żubry, łosie) i wypłatę odpowiednich odszkodowań 

z tym związanych”. 

 

  Pan Krzysztof Krasiński: „Proszę o informację dotyczącą 

decyzji podjętych przez Zarząd w sprawie funkcjonowania składowiska 

odpadów w Karczach Pole Nr 2 koło Sokółki. W dniu 09.09.2015 r. 

wydano decyzję o wstrzymaniu składowania, podając jako przyczynę 

jedynie procedury formalne, związane z przeniesieniem praw dzierżawy 

na nowy podmiot gospodarczy. 
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Podjętą decyzję wycofał Minister Ochrony Środowiska podważając 

kompetencje Marszałka co do określania ważności tytułów prawnych. 

Obecny dzierżawca – firma Landfill Pure Home sp. z o.o. nie wywiązuje 

się z wielu obowiązków znanych Marszałkowi Województwa. Dowodem 

na to jest milionowa kara nałożona przez Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska. 

Obecny dzierżawca z dniem 2 stycznia 2016 r. rozpoczął dalsze 

składowanie odpadów niewiadomego pochodzenia, często nie 

segregowanych, w tempie około 600 – 800 ton dziennie zwożąc je z 

terenu całej Polski. Już w chwili obecnej ilość składowanych odpadów 

przekroczona jest dwukrotnie. Z obserwacji osób kontrolujących wynika, 

iż Spółce zależy na jak najszybszym zapełnieniu pola. 

Należy spodziewać się, iż z polem nr 2 stanie się to samo, co z polem nr 

1. Po zapełnieniu pola dzierżawca zgłosi upadłość, a pole przejdzie do 

właściciela gruntu czyli Gminy. To Gmina oraz jej mieszkańcy poniosą 

ryzyko powstania zagrożenia ekologicznego oraz milionowe koszty 

dostosowania składowiska do obowiązujących przepisów.” 

 

Punkt 13 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku 

Województwa Podlaskiego. 

 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższej informacji. 

 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Jarosław Dworzański 

poinformował, iż wpłynął do niego projekt uchwały, podpisany przez 

Radnych, dotyczący regulacji kwestii diet przyznawanych radnym 

województwa podlaskiego. W związku z tym zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad punktu 13 a w brzmieniu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

Radnych Województwa Podlaskiego”. 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się przyjęli powyższy wniosek. 
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Punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet Radnych  Województwa Podlaskiego. 

 

 Projekt powyższej uchwały przedstawił Pan Jarosław Dworzański. 

Zaapelował jednocześnie o to, aby posiedzenia Komisji Sejmiku nie 

odbywały się w dniu sesji, ponieważ brakuje wówczas czasu na 

merytoryczne rozpatrzenie spraw. 

 

 Następnie Radni, w głosowaniu jawnym, przy 26 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę     Nr  XXI/166/16. 

 

Punkt 14 – Wolne wnioski, informacje. 

 

 W tej części obrad Pan Jarosław Dworzański – Przewodniczący 

Sejmiku zwrócił się z apelem, aby Radni nie opuszczali Sali obrad bez 

wcześniejszego poinformowania o tym Przewodniczących swoich 

Klubów lub Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Punkt 15 – Zamknięcie sesji. 

 

 Pan Jarosław Dworzański – Przewodniczący Sejmiku 

poinformował, iż porządek obrad został wyczerpany, podziękował 

wszystkim za przybycie oraz zamknął obrady XXI Sesji Sejmiku Woj. 

Podlaskiego. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

Nella Kamińska     Jarosław Zygmunt Dworzański 
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